
 

 کوهنوردان مفقود شده 
در ارومیه پیدا شدند

گفت:  مدیرعامل جمعیت هلال احمر آذربایجان غربی 
کوهنوردان مفقود شده در دره جرمی ارومیه با تلاش امدادگران 
این جمعیت بامداد روز شنبه نجات یافته و به محل مناسب 
انتقال داده شدند. حمید محبوبی بیان کرد: جمعه شب 
گزارشی مبنی بر سقوط از ارتفاع ۲ نفر  کوهنورد در ارتفاعات 
دره جرمی و مصدومیت یک نفر به مرکز کنترل و هماهنگی 
عملیات جمعیت هلال احمر استان اعلام شد. او اضافه کرد: 
کنش سریع استان و پایگاه امداد  نجاتگران هلال احمر پایگاه وا
و نجات سیلوانا ارومیه بلافاصله  با تجهیزات کوهستان به محل 
حادثه اعزام شدند. مدیرعامل جمعیت هلال احمر آذربایجان 
غربی ادامه داد: پس از کوهپیمایی و دره نوردی، فرد مصدوم و 
همراهش به سلامت به روستای برده سور انتقال داده شدند.  
محبوبی گفت: این عملیات تا ساعت ۲ بامداد شنبه ادامه 

داشت که با موفقیت به پایان رسید. 

 قطع ۶۵۰ فقره انشعاب غیر مجاز 
در طرقبه - شاندیز

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خراسان رضوی گفت: ۶۵۰ 
فقره انشعاب غیر مجاز در شهرستان طرقبه - شاندیز شناسایی 
و در راستای حفظ و ساماندهی منابع و ذخایر منابع آبی استان 
با اخذ مجوز قانونی از مراجع قضائی قطع شد. حسین امامی 
ک آب سال  در این خصوص افزود: ۱۰ هزار و ۷۰۰ پیمایش اشترا
گذشته در این شهرستان صورت گرفت که منجر به شناسایی و 
قطع این تعداد انشعاب شد.  او اضافه کرد: بحران خشکسالی و 
کمبود شدید ذخایر و منابع تامین آب به دلیل کاهش بارش ها و 
همچنین اقدام افراد در نصب انشعابات غیر مجاز سبب آلودگی 
شبکه آبرسانی و هدر رفت آب می شود.  مدیرعامل شرکت آب و 
فاضلاب خراسان رضوی گفت: شناسایی انشعابات غیر مجاز 
نتیجه پیمایش خطوط و شبکه های تغذیه آب است و با توجه 
به کاهش منابع تولید آب و مهاجرپذیر بودن شهرستان، وجود 
چنین انشعاباتی دور از ذهن نیست و در سال جاری نیز برخورد 

با این گونه انشعابات تشدید خواهد شد. 

 شهرستان البرز با بحران نیروی کار 
مواجه می شود

فرماندار شهرستان البرز گفت: در چند سال آینده با مشکل 
جدی نیروی کار مواجه خواهیم بود و توسعه واحدها و جذب 
سرمایه گذاران جدید نیاز به نیروی کار را دو چندان می کند و 
نمایشگاه مشاغل به حل این مشکل کمک می کند.  مصطفی 
غفوری در نشست تخصصی، با اشاره به اهمیت این نمایشگاه 
گفت: در نمایشگاه مشاغل زمینه آشنایی دانش آموزان با 
رشته های تحصیلی مختلف فراهم می شود.  فرماندار شهرستان 
البرز ادامه داد: البرز جزو اولین شهرستان هایی است که در 
گاهی بخشی نسبت به برگزاری نمایشگاه مشاغل اقدام  راستای آ
کرده است.  او عنوان کرد: البرز یکی از قطب های صنعتی است 
و نمایشگاه مشاغل این فرصت را فراهم کرده که بین صنعت و 

جامعه شهری الوند برای جذب نیرو فراهم شود. 

پیش بینی وقوع تندباد در خوزستان
از  پیش بینی ها  آخرین  خوزستان  هواشناسی  مدیرکل 
شرایط جوی استان را اعلام کرد. حمید سبزه زاری با تشریح 
شرایط جوی مبنی بر وزش باد متوسط تا نسبتا شدید گاهی 
تندباد لحظه ای از اواسط یکشنبه تا اواخر وقت دوشنبه 
سوم اردیبهشت، گفت: این شرایط موجب وزش باد متوسط 
تا نسبتا شدید گاهی تندباد لحظه ای و احتمال خیزش گرد 
ک محلی و موقتی در ساعاتی از بعدازظهرها به ویژه روز  و خا
دوشنبه می شود.  سبزه زاری افزود: این شرایط در مناطق 
جنوب غربی، غربی و تا حدودی مرکزی موجب کاهش دید 
لاینده های گرد و  افقی و افت کیفیت هوا و افزایش غلظت آ
ک، احتمال خسارت به سازه های موقت از جمله داربست ها  خا
و تابلو های تبلیغاتی و احتمال شکستن درختان کهنسال 
می شود.  او درباره احتیاط در تردد غیر ضروری بیماران تنفسی، 
افراد سال خورده و کودکان، اتخاذ تمهیدات لازم از سوی 
مسئولان، اجتناب از توقف خودروها در کنار درختان فرسوده 
و ساختمان های نیمه کاره و انتقال محصولات کشاورزی به 

انبار های استاندارد توصیه کرد.  

جوابیه وزارت راه و شهرسازی
پیرو درج مطلبی در ستون روی خط  »آرمان ملی« به اطلاع 
می رساند: علاوه بر انجام اقدامات ایمنی و عملیات راهداری 
جاری و مستمر شامل ایمن سازی با نصب علائم و تجهیزات 
ایمنی و لکه گیری راه )به صورت مستمر در طول سال( توسط 
اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم، برنامه ها 
و اعتبارات سالیانه جهت افزایش سطح سرویس محورها و 
ارتقای رضایتمندی عمومی براساس سامانه مدیریت روسازی 
راه های کشور P. M. S و دیگر سامانه های موجود و طول 
راه های استان شامل اولویت های نگهداری، لکه گیری و روکش 
آسفالت محورها، رفع نقاط پرحادثه، نگهداری و ترمیم ابنیه 
فنی محورها، تجهیزات ایمنی راه ها و تامین ایمنی عبور و مرور 
تعیین و ابلاغ می گردد و تمام تلاش با توجه به محدودیت منابع 
اعتباری، نگهداری وضعیت محورها در حد قابل قبول بوده 
و همواره سعی بر ایجاد رویه مناسب برای عبور و مرور ایمن و 
راحت کاربران است. در این راستا طی سال گذشته در آزادراه 
تهران- قم )محدوده استان قم( درزگیری، لکه گیری و روکش 
آسفالت به طول ۱۰ کیلومتر انجام و ۱۲ کیلومتر نیز آسفالت 
حفاظتی اجرا شده و عملیات تکمیلی نیز در محدوده مورد 
اشاره کاربر محترم جاده ای انجام خواهد شد. شایان ذکر است 
در سال جاری با تامین اعتبار مورد نیاز عملیات بهسازی و 
روکش آسفات آزادراه در مقاطع مورد نیاز در دستور کار قرار دارد. 
بهزار راجی- مشاور ریاست و مدیر روابط عمومی 
سازمان

آرمان ملی: بعد از اینکه تعطیلات نوروز تمام شد، مهم ترین 
، میان  کسی رو، اتوبوس و مترو سوار بحثی که میان شهروندان تا
خود آن ها و یا مسافر و راننده، شکل گرفت، همین افزایش کرایه 
کسی، بلیت مترو و اتوبوس های بین شهری تندرو و کندرو  تا
بود. افزایش قیمت  همه کالاها و همه نوع، خدمات در سال 
، در ایران به امری عادی  جدید و طبق روال همه سال های دیگر
بدل شده است اما هر سال این افزایش قیمت ها هم در فاصله 
بیشتری نسبت به افزایش حقوق و دستمزد ها قرار گرفته و حالا 
مردم با یک افزایش 4۵ درصدی در برخی وسایل و خطوط 
کارگران و بازنشستگان  مواجه هستند در حالی که دستمزد 
تنها ۲۰ تا ۲۲ درصد افزایش پیدا کرده! یعنی کرایه ها دو برابر 
شده اند و همانطور که در گزارش های قبلی در همین رسانه 
خ قبلی بلیت اتوبوس، یک خانواده چهارنفره  اشاره شده، با نر
گر بخواهد رفت و آمد بین شهری خود را روزانه با اتوبوس انجام  ا
دهد و با احتساب متوسط سوارشدن آن ها، به طور متوسط 
می بایست نزدیک به یک میلیون تومان هزینه همین رفت و 
آمد با وسایل حمل و نقل عمومی می شد که حالا با  افزایش 
آن باید این هزینه کرد  افزایش یابد و از سبد ذخیره مالی خانوار 

برداشته شود.

کسی ها؛ مجهزنشدن مترو    فرسودگی اتوبوس  و تا
هر  برای  سوال  این  کرایه ها،  خ  نر افزایش  این  کنار  در 
کیفیت وسایل حمل و نقل  که آیا  شهروندی پیش می آید 
عمومی هم بهتر شده یعنی با افزایش پول دریافتی از شهروندان 
به آن ها خدمات بهتری هم ارائه می شود تا هم در مورد این 
وسایل فرسوده که مدتی یک بار از حرکت باز مانده و مسافران 
را وسط راه پیاده می کنند، نوسازی صورت بگیرد و هم مردم 
لحظات طولانی وقت شان را صرف رسیدن این وسایل نکرده 
و در ازدحام جمعیتی که خود آن را به قوطی کنسرو تشبیه 
می کنند، انواع اقسام فشار جسمی و روحی را متحمل نشوند. 

کسیرانی تهران، نیمی  یازدهم بهمن ۱4۰۲، سرپرست سازمان تا
کسی های فعال پایتخت فرسوده اند. شادی مالکی در  از تا
دومین مجمع عمومی اتحادیه حمل و نقل مسافر شهری 
که در یزد برگزار می شد، ضمن بیان این مطلب که میانگین 
سن عمر این خودروها ۱۰ سال است، توضیح داد که ناوگان 
کسی ها بسیار فرسوده هستند  حمل و نقل عمومی به ویژه تا
کسی های در  و در کلانشهرهایی مانند تهران تقریبا نیمی از تا
حال فعالیت فرسوده اند. نوزدهم مهر ماه ۱4۰۲ هم خبرگزاری 
ایسنا از زبان مدیرعامل شرکت کنترل کیفیت هوای تهران از 
فرسودگی ۸۰ درصد اتوبوس   های شهر خبر داد. محمدمهدی 
میرزایی قمی با استناد به آمار سیاهه انتشار سال ۹۶ شهر 
تهران، ۱۳ درصد از انتشار ذرات معلق و یک درصد از انتشار 
کلانشهر را ناشی از تردد اتوبوس   ها  گازی این  لاینده   های  آ
دیزلی  اتوبوس  دستگاه  هر  جایگزینی  با  افزود:  و  دانست 
فرسوده با اتوبوس برقی، هر سال 4۹۵ کیلوگرم از انتشار ذرات 
معلق و روی هم رفته، ۱۱۲۲ کیلوگرم از انتشار آلاینده   های گازی 
در هوای تهران کاهش خواهد یافت. در خصوص مترو هم 
همواره مسئولان و کارشناسان، کمبود قطار را یکی از مهم ترین 
چالش های مترو شهر تهران دانسته اند. ضمن اینکه کشور ما 
کراتی  توانایی مجهزکردن را ندارد و در سال گذشته ضمن مذا
با کارشناسان و مسئولان شرکت های چینی صورت گرفت، قرار 
گن ها و مجهزکردن مترو  بر این شد که چینی ها به ساخت وا
کمک کنند.  در آخرین روزهای سال گذشته هم جعفر تشکری 
هاشمی، رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهر 

تهران، در گفت وگویی که با دیده بان ایران داشت، در پاسخ 
به این سوال که سرنوشت بودجه ۲۱4۰ میلیاردتومانی خرید 
تجهیزات مترو چه شد، کمبود قطعات را به دلیل تحریم ها 
ندانسته و گفته بود شهرداری در سال های اخیر نتوانسته 
کمبود تجهیزات و نیروهای متخصص را جبران کند و کارکنان 
احساس بی پناهی می کنند. او درباره دلایل خرابی مترو گفته 
بود که » بخش عمده ای از تجهیزاتی که در مترو دچار مشکل 
می شود، در بازارهای داخلی موجود است. ضمن آن که وقتی 
گن در تیراژ بالا به کشور خبر می دهد یعنی  شهرداری از واردات وا
پدیده ای به نام محدودیت های تحریمی معنا ندارد. موضوع 
این است که در این حوزه باید تشریفات اداری طی شده و کار به 
سرانجام برسد. شهرداری در سال های اخیر نتوانسته کمبود 
 ، تجهیزات و نیروهای متخصص را جبران کند.« از طرف دیگر
دی ماه ۱4۰۲، محسن هرمزی، معاون حمل و نقل و ترافیک 
شهردار تهران در گفت وگو با خبرگزاری تسنیم خاطرنشان کرد: 
مسئولان دوره گذشته مدیریت شهری، شهر را معطل گذاشتند 
کنون میراث دار  گن ورود نکردند؛ ما ا و به موضوع تأمین وا

کم کاری آنها هستیم.

   از زبان راننده ها
که  کسی های بین شهری لابه لای بحثی  راننده یکی از تا
درخصوص افزایش کرایه ها و نگرانی شهروندان شکل گرفته بود، 
با اشاره به اتومبیل خودش، می گوید؛ »همین پراید قراضه من، 
به خبرنگار »آرمان ملی«، می گوید که امسال، هرینه بیمه همین 
پراید قراضه من، ۱۲ میلیون تومان شده!« در بحث افزایش 
کسی و سایر وسایل حمل و نقل عمومی، مسافران  کرایه های تا
اغلب با راننده و یا مسئولانی که می بینند طرف حساب می شوند 
در صورتی که در گفت وگو با راننده ها و البته از زبان آن ها می شنوید 
که تورم آن قدر بالا رفته که راننده ها از پسِ هزینه های تعویض 
لاستیک و روغن اتومبیل خود هم برنمی آیند. آن ها راهکارهایی 
هم ارائه می دهند، اما می گویند که گوش شنوایی در خصوص ارائه 

تسهیلاتی نظیر اختصاص یارانه ها وجود ندارد.

   فشارهای مالی و سرخوردگی 
کسی، مترو و  کرایه های تا که افزایش  کنار این مساله  در 
اتوبوس با حقوق دریافتی مردم و پولی که در جیبشان دارند، 
به هیچ وجه همخوانی ندارد، عمده افرادی که مترو و اتوبوس 
کسی تردد می کنند، کارمند، دانشجو،  سوار می شوند یا حتی با تا
دانش آموز و یا کارگر هستند و همانطور که در بالا ذکر شد کیفیت 
و کمیت این وسایل حمل و نقل عمومی به همان اشکال سال 
گذشته و با همان محدودیت ها و کمبودهاست. حال برای بار 
چندم این سوال را مطرح می کنیم که اقشار آسیب پذیر جامعه 
 ، که برای تامین مخارج زندگی خود و دریافت حقوق های ناچیز
بعضا باید مسافت های بسیار طولانی را بین شهر تردد کنند و 
حال این حقوقی را که برای رفتن به آن باید مشقت های بسیاری 
را متحمل شوند حتی کفاف هزینه های سوار شدن بر وسایل 
کید می شود: وسایلی که از  حمل و نقل عمومی را نمی دهد؛ تا
آن، برای رفتن سر همان کارهایی که گفته شد، ضمن تحمل 
انواع و اقسام فشارهای روحی و جسمی، استفاده می کنند و 
حالا فشار مالی مضاعف و سرخوردگی از این بابت را هم باید 

تحمل کنند. 
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استان ها

اخبار کوتــــاه

روی خط آرمان ملی

کسی، مترو، اتوبوس و جیب شهروندان؛ نگاهی  به بالارفتن نرخ کرایه های تا

ناهمخوانیافزایشحقوقوکرایهها

 پس از ۹ ماه عمره گزاران 
به حج می روند 

مسئول عملیات حج شرکت فرودگاه ها از آغاز 
عملیات حج عمره و اعزام زائران خانه خدا از ۱۱ 
فرودگاه کشور به سرزمین وحی خبر داد و گفت: 
این عملیات از دوشنبه سوم اردیبهشت با اعزام 
زائران خانه خدا از فرودگاه بین المللی مشهد آغاز 
می شود و عملیات رفت تا ۱۳ اردیبهشت ادامه 
خواهد داشت.  به گزارش ایرنا، محمدحسین 
آجیلیان در آستانه آغاز عملیات حج عمره ۱4۰۳، 
اظهار کرد: این عملیات ۱۰ روزه است و روزی 
یک پرواز در فرودگاه های تحت مالکیت شرکت 
فرودگاه ها و یک پرواز در فرودگاه امام خمینی)ره( 
انجام می شود.   او با اشاره به فرودگاه های عامل 
حج عمره افزود: زائران خانه خدا در قالب ۱۱ پرواز 
به ترتیب از فرودگاه های مشهد )۳ اردیبهشت(، 
زاهدان )4 اردیبهشت(، اهواز )۵ اردیبهشت(، 
تبریز )۶ اردیبهشت(، یزد )۷ اردیبهشت(، کرمان 
)۸ اردیبهشت(، بندرعباس )۹ اردیبهشت(، 
ساری )۱۰ اردیبهشت(، اصفهان )۱۱ اردیبهشت(، 
شیراز )۱۲ اردیبهشت( و مشهد )۱۳ اردیبهشت( 
و در قالب ۱۱ پرواز نیز از فرودگاه امام خمینی)ره( 
کشور عربستان خواهند شد.   مسئول  عازم 
عملیات حج شرکت فرودگاه ها با بیان اینکه در 
عملیات حج عمره امسال پنج هزار و ۷۲۰ زائر 
خانه خدا عازم سرزمین وحی می شوند، گفت: 
دو هزار و ۸۶۰ زائر از فرودگاه های تحت مالکیت 
شرکت فرودگاه ها و دو هزار و ۸۶۰ زائر از طریق 
فرودگاه حضرت امام خمینی)ره( برای انجام 
این فریضه مقدس عازم عربستان می شوند.   
اینکه آخرین پرواز برگشت  با بیان  آجیلیان 
زائران در تاریخ ۲۳ اردیبهشت خواهد بود، 
گفت: تمامی پروازها توسط شرکت هواپیمایی 

جمهوری اسلامی ایران انجام می شود. 

افت 1۶ درصدی بارش ها 
با ثبت ۱۷۰.۲میلی متر بارش در ۲۰4 روز ابتدایی 
سال آبی جاری، میزان بارش ها نسبت به آمار 
مدت مشابه سال های نرمال )متوسط آمار 

۵۵ساله( کاهشی ۱۶درصدی داشته است. 
از ابتدای سال آبی جاری )شروع مهر ۱4۰۲( تا 
۲۵ فروردین ماه امسال )۲۰4 روز ابتدایی سال 
آبی جاری( در مجموع ۱۷۰.۲ میلی متر بارش 
در کشور ثبت شده است.  میزان بارش های 
سال آبی جاری نسبت به بارش های ۲۰۳.۱ 
میلی متری در مدت مشابه سال های نرمال 
)متوسط آمار ۵۵ ساله( کاهشی ۱۶ درصدی 
بارش های  میزان  همچنین  است.   داشته 
سال آبی جاری در مقایسه با بارش های ۱۷۸.۱ 
میلی متری سال آبی گذشته در مدت مشابه، 
نشان دهنده افتی 4 درصدی در بارش های 
امسال نسبت به بارش های سال آبی قبل از 
آنکه سالی کم بارش بوده، است.  تنها استانی 
که افتی بیش از ۵۰ درصدی در میزان بارش ها 
استان  داشته  نرمال  سال های  به  نسبت 
۵۳ درصدی در  کاهشی  که  هرمزگان است 
میزان بارش های این استان به ثبت رسیده 
، فارس  است؛ بعد از آن، استان های بوشهر
و کرمان به ترتیب با کاهشی 44 درصدی، 4۲ 
درصدی و ۳۸ درصدی بیش ترین میزان افت 
بارش ها را داشته اند.  همچنین در استان های 
ایلام، گلستان، همدان، آذربایجان شرقی و 
آذربایجان غربی رشد بارش ها به همیزان ۱۰ تا ۲۶ 
درصد در سال آبی جاری نسبت به میانگین آمار 

درازمدت به ثبت رسیده است. 

آبرسانی با تانکر به روستاهای 
آسیب دیده بلوچستان 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب سیستان 
آب  تاسیسات  به  سیل  گفت:  بلوچستان  و 
۲۸۹ روستا و ۶ شهر استان آسیب وارد کرد.  به 
گزارش وزارت نیرو، علیرضا قاسمی در جلسه 
مدیریت بحران سیل با حضور استاندار بیان 
کرد: از مجموع روستاهای آسیب دیده ناشی 
از سیل، شبکه آب ۱۱۶ روستا و ۶ شهر وارد مدار 
بهره برداری شده است.  او افزود: امکان احیای 
شبکه آب سایر روستاها به دلیل آسیب های 
وارده سیلاب به راه و برق و طغیان رودخانه ها 
وجود نداشته، بنابراین تا برقراری شرایط و 
پایداری شبکه آب، این روستاها به صورت 
سیار آبرسانی می شوند.  او ادامه داد: جهت 
تامین اضطراری آب برخی از مناطق، لوله گذاری 
به صورت روکار انجام شده که پس از فروکش 
ک منتقل خواهد شد.   کردن سیلاب به زیرخا
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب سیستان و 
بلوچستان بیان کرد: تمامی تجهیزات و امکانات 
کشور از جمله استان های تهران،  استان و 
هرمزگان، خراسان رضوی، فارس و اصفهان برای 

رفع سریع آسیب ها بسیج شده اند. 

آرامستان های جدید در تهران
معاون خدمات شهری شهرداری تهران در 
رابطه با احداث آرامستان های جدید در پایتخت 
گفت: دو نقطه در تهران مورد بررسی قرار گرفته که 
از نظر شهرداری تهران شرایط خوبی دارد؛ یک 
نقطه در شرق و نقطه دیگر در غرب تهران است. 
گزارش تسنیم، حسین نظری؛ معاون  به 
خدمات شهری شهرداری تهران دیروز در تشریح 
احداث آرامستان های جدید در شهر تهران 
اظهار کرد: دو نقطه در تهران مورد بررسی قرار 
گرفته که از نظر شهرداری تهران شرایط خوبی 
را دارد؛ یک نقطه در شرق تهران و نقطه دیگر در 

غرب تهران است. 

رئیس کمیته سلامت شورای اسلامی شهر 
تهران گفت: سرانه سلامت در شهر تهران 
با توجه به جمعیت شهر تهران در مقایسه 
با بسیاری از استان ها در وضعیت مطلوب 
گزارش ایلنا، سوده نجفی  قرار ندارد.  به 
رئیس کمیته سلامت شورای اسلامی شهر 
تهران، تصریح کرد: سلامت یک حوزه بزرگ 
و وسیعی است که همه افراد را در برمی گیرد 
و نقش قابل توجه ای در امنیت و توسعه 
پایدار دارد. از این روی توجه به این حوزه 
یکی از ضرورت های مهم است که باید در 
برنامه ها و سیاستگذاری های کلان کشور 
توجه کافی و لازم به آن صورت گیرد.  نجفی 
خاطرنشان کرد: یکی از بارزترین نمونه های 
کرونا بود  اهمیت سلامت شیوع ویروس 
که آسیب های جدی مادی و معنوی برای 
که  زد  رقم  جهان  کشورهای  از  بسیاری 
متاسفانه این ویروس در کشور ما نیز شیوع 
و آثار زیانباری بر جای گذاشت. لذا نباید از 
نقش و اهمیت سلامت در کشور غافل بود 
و باید به صورت ویژه به آن پرداخت.  رئیس 
کمیته سلامت شورای اسلامی شهر تهران با 
اشاره به وضعیت سلامت شهر تهران افزود: 
شهر تهران به دلیل اینکه پایتخت سیاسی 
کشور است از بیمارستان ها و درمانگاه های 
از  بسیاری  و  است  برخوردار  متعددی 
هموطنان از استان ها و شهرستان های 
مختلف برای انجام امورات پزشکی به تهران 
مراجعه می کنند اما متاسفانه سرانه سلامت 
در شهر تهران با توجه به جمعیت شهر تهران 
در مقایسه با بسیاری از استان ها در وضعیت 

مطلوب قرار ندارد. 
سوده نجفی ادامه داد: این موضوع در 
آینده می تواند با توجه به رشد جمعیت و 

مهاجرت هایی که صورت می گیرد سبب بروز 
مشکلاتی برای شهر تهران باشد و همانند 
ترافیک و آلودگی هوا تبدیل به معضلی برای 
شهر شود. باید دولت و مجلس شورای 
اسلامی توجه جدی به این مسئله داشته 
باشد و بودجه مناسبی برای افزایش سرانه 

سلامت شهر تهران در نظر بگیرند. 
عضو هیات رئیسه شورای اسلامی شهر 
تهران با اشاره نقش مشارکت مردم و خیرین 
در حوزه سلامت افزود: به دلیل اهمیت 
موضوع سلامت بسیاری از شهروندان و 
مسئله  به  کمک  به  علاقه مند  خیرین 
بهداشت و درمان هستند که باید وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در این 
خصوص پیش قدم شود و زمینه مشارکت 
شهروندان برای ارتقای سرانه سلامت را 
ستاد  همچون  نهادهایی  نماید.  فراهم 
امام خمینی)ره( و بنیاد  اجرایی فرمان 
مستضعفان از جمله نهادهایی به شمار 
حل  برای  آنها  از  می تواند  که  می روند 
مشکلات حوزه سلامت شهر تهران کمک 
خواست و دعوت به همکاری نمود که انتظار 
می رود وزارت بهداشت در این خصوص 

تلاش هایی داشته باشد. 
سوده نجفی به وضعیت کادر درمان در 
کز درمانی اشاره کرد و  بیمارستان ها و مرا
گفت: متاسفانه امروز بسیاری از پرستاران و 
کز درمانی  کادر درمان در بیمارستان ها و مرا
در وضعیت مطلوب از لحاظ معیشتی قرار 
ندارد و بنابر آمار موجود بسیاری از این افراد 
در حال مهاجرت به سایر کشورها هستند که 
گر مسائل و مشکلات کادر درمان حل و به  ا
این مسئله پرداخته نشود می تواند آسیب 

جدی برای نظام سلامت باشد. 

رئیس سازمان پزشکی قانونی گفت: وقتی 
همکاران ما بازنشسته می شوند، حقوق 
بازنشستگی شان بسیار پایین است و کفاف 

زندگی شان را نمی دهد. 
عباس مسجدی آرانی، درباره حقوق و 
دستمزد کارکنان سازمان پزشکی قانونی 
کشور ادامه داد: ما متاثر از تصمیماتی 
هستیم که برای کل دستگاه های اجرایی 
که  گرفته می شود، اما همان طور  کشور 
کار در پزشکی قانونی با سایر  می دانید 
بخش های دیگر متفاوت است و قاعدتا 
باید تلاش کنیم تا یک حد متوسطی را از 
جهت دریافتی برای همه همکاران مان 
اعم از پزشکان، کارشناسان آزمایشگاه به 
ویژه همکارانی که در سالن تشریح فعالیت 
می کنند و همچنین پرسنل اداری مهیا 
کنیم. ما در حال حاضر از این وضعیت راضی 
نیستیم و یکی از مشکلات و چالش های 
که ما در فوق العاده  اصلی ما این است 
خاص که به عنوان یک آیتم غیر مستمر 
عزیزان ما مبلغی را دریافت می کنند، در 
یک  این  و  نمی شود  ج  در احکام شان 
که وقتی  ناامیدی را ایجاد کرده است، چرا
همکاران ما بازنشسته می شوند، حقوق 
بازنشستگی شان بسیار پایین است و کفاف 
زندگی شان را نمی دهد.  رئیس سازمان 
پزشکی قانونی کشور در گفت وگویی که با 
خبرگزاری کار ایران داشت، خاطرنشان کرد: 
ما در این زمینه با همکاران سازمان برنامه و 
بودجه نیز صحبت کرده ایم، آن ها نیز این 
موضوع را پذیرفته اند. ما در سال گذشته 
همکاری را با ۲۹ سال سابقه کار داشتیم 
از رشته های خوب پزشکی  که در یکی 
پاتولوژی بازنشسته شده است، اما حکم 

بازنشستگی این فرد ۸ و نیم میلیون بود. 
در صورتی که در ایام عید بود که همکاران ما 
در استان ها یک فیش حقوقی را از افرادی 
که در آرامستان در شهر قزوین بازنشسته 
شده بود نشان دادند که حکم ۲۳ میلیون 
داشت. پرداختی به همکاران ما پرداختی 
ناعادلانه ای است و ما همه تلاش مان را 
در مجلس و همچنین سازمان برنامه و 
بودجه داریم که این فوق العاده خاص را به 
عنوان مستمر در احکام کارگزینی وارد کنیم 
تا در بازنشستگی همکاران ما تاثیر لازم را 
داشته باشد.  مسجدی با اشاره به مشکلات 
نوسانات ارزی در واردات برخی تجهیزات 
موضوعات  از  یکی  گفت:  دستگاه ها  و 
جدی دیگری که ما به سمت آن رفته ایم 
ل برای مدیران ارشد سازمان  و با استدلا
برنامه بیان کردیم و آن ها نیز پذیرفته اند 
این است که به جهت نوسانات ارزی که در 
کان بخشی از مواد  کشور وجود دارد، کما
ج وارد می کنیم  و تجهیزات مان را از خار
و این نوسانات ارز برای ما بسیار طاقت 
فرسا و سخت شده است. ما دو مناقصه 
در اسفندماه برگزار کردیم و به فروردین 
کت ها که بازگشایی شد،  که رسیدیم و پا
شرکت ها قیمت ها را سه برابر کرده اند، یعنی 
به طور مثال ۹ میلیارد را ۲۷ میلیارد اعلام 
کردند.  او تصریح کرد که »ما در تلاش هستیم 
هم برای ما ردیف ارزی ایجاد شود و هم از 
محل هیات امنای ارزی وزارت بهداشت 
که در طی سال ۱۳۹۹. ۱4۰۰، و ۱4۰۱ بسیاری 
از دستگاه ها را از این محل خریداری کردیم 
که هم برای ما مقرون به صرفه بود و هم 
دستگاه ها از شرکت های معتبر خریداری 

شد، باز هم استفاده کنیم.«

: عضو شورای شهر

سرانه سلامت شهر تهران وضعیت نامطلوبی دارد
رئیس سازمان پزشکی قانونی: 

حقوق بازنشستگان  ما هم کفاف زندگی شان را نمی دهد

و سوارها، هم در  توبوس  و متر وها، ا کسی ر تا

فشار مالی و هم در ازدحام جمعیت، تحت فشار 

جسمی و روحی قرار گرفته اند


